

Franckesche Stiftungen zu Halle

Caii Crispi Sallvstii Opera Omnia

Sallustius Crispus, Gaius

Lipsiae, Anno MDCCXXIX.

VD18 13486500

Caput LXXXI.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:hbz:ha33-1-219271

vis²⁰ ducitur: quod singuli pro opibus²¹ quis
que quam plurimas vxores, denas alii, alii plu-
res habebant; sed reges eo amplius²². Ita ani-
mus multitudine²³ distrahitur; nullam pro so-
cia²⁴ obtinet: pariter omnes²⁵ viles sunt.

20 pro re vili habetur. 21 pro facultatibus suis, *ieder nach seinem Stand und Vermögen*. 22 plures vxores habent. 23 mulierum. 24 thori habet, pro legitima coniuge. 25 vxores parui aestimantur, *eine vöie die andre*.

CAPVT LXXXI.

Igitur in locum ambobus placitum¹ exerci-
tus conueniunt. Ibi, fide data, & accepta,
Iugurtha cum² Bocchi animum oratione³
accendit: Romanos iniustos⁴, profunda saua-
ritia, communes omnium hostes esse: eandem
illos causam belli cum Boccho habere, quam
secum⁵, & aliis gentibus: lubidinem imperi-
tandi⁷, queis omnia regna aduersa sint: tum
sefe paullo ante Carthaginienses, item regem Per-
sen, post, vti quisque opulentissimus videatur,
² ita Romanis hostem fore. His, atque aliis tali-
bus dictis, ad Cirtam oppidum iter constituunt:
quod ibi Q. Metellus praedam, captiuosque
³ & impedimenta locauerat⁸. Ita Iugurtha ra-
tus, aut, capta vrbe, operae pretium fore⁹; aut
li

1 Quem ambo adprobauerant. 2 dum. 3 hac. 4 es-
se. 5 ipsos habere, profundam avaritiam. 6 cum se Iu-
gurtha. 7 esse in animis Romanorum. 8 tanquam in lo-
cum tutum. 9 es wird sich der Mühe verlohnen.